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Op te bergen 
in de band van 
1 juli 2009 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de commissiegriffier mede te delen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
van de vergadering van de  
Statencommissie Cultuur en Welzijn 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
gehouden op 17 juni 2009 

 
 
 
 

Samenvatting 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn 
 
Woensdag 17 juni 2009 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 17 juni 2009 is als bijlage opgeno-
men bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
J. Slagter (voorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
H. Beerda (PvdA) 
H.H. van de Boer (VVD) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
R.D. Esseveld (SP) 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
E. Hemsteede (PvdA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A. van der Tuuk (PvdA) 
J. Vester (SP) 
 
 
S.J. Ronda, waarnemend commissiegriffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
mevrouw J.G. Vlietstra (PvdA) 
R.W. Munniksma (PvdA) 

Afwezig: 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
 



 

 4 

1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering om 09.10 uur en de agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
De heer Ronda vervangt mevrouw De Leeuw als commissiegriffier. 

 
2. Samenvatting vergadering 20 mei 2009 en de lijst van toezeggingen 
Op de lijst van toezeggingen wordt toezegging nr.4 (korte termijn) geschrapt. De volgende toezeggin-
gen zijn intussen ingelost: korte termijn nrs. 2, 5, 8 en 9 en lange termijn de nrs. 2 en 5. 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform de aangevulde lijst vastgesteld. 
Bij GS-brief 2 (subsidies voor bijzondere evenementen) vraagt de VVD of de subsidie van € 5.000 
eenmalig is of ook gedurende drie jaar wordt verstrekt. Tevens wordt gevraagd of de besteding wordt 
gemonitord.  
Reactie gedeputeerde Munniksma: in principe is het een eenmalige subsidie, maar afhankelijk van de 
soort aanvraag kan in goed overleg met gemeenten ook een subsidie van twee of drie keer € 5.000 
worden overwogen. Er is een lichte vorm van monitoring. 
 
Bij GS-brief 5 (stand van zaken sociale en culturele allianties met gemeenten) vraagt Groen Links om 
deze brief de volgende keer op de agenda te plaatsen. Uit de bespreking van agendapunt 5b (Voor-
jaarsnota) blijkt dat deze vraag door andere fracties wordt gedeeld. 
 
De SP-fractie complimenteert het college met de uitgave van het nieuwe magazine ‘Cultuurmagneet’. 
  
4. Rondvraag 
Er zijn geen rondvraagpunten. 
Gedeputeerde Haarsma deelt mee, dat het wereldkampioenschap CP-voetbal 2011 aan de provincie 
Drenthe is toegekend. 
 
5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Statenstuk 2009-388, Eerste bestuursrapportage 
Inhoud van het statenstuk: De eerste bestuursrapportage geeft een beeld van de voortgang van de 
beleidsuitvoering en ontwikkeling over de eerste drie maanden van 2009. GS adviseren PS om de 1e 
bestuursrapportage en de 1e en 2e wijziging van de Begroting 2009 vast te stellen.    
 
Samenvattende reactie van de fracties in 1e termijn (VVD, SP, GL). 
De fracties van VVD, SP en GL vragen naar de stand van zaken rond de bijdrage aan de Vuelta, 
waarbij de SP op voorhand aankondigt niet akkoord te gaan met een hogere bijdrage dan nu is ge-
raamd.  SP en GL vragen of de aangenomen PvdA motie over subsidie voor breedtesport in relatie tot 
topsport (2:1) ook voor de jaren na 2009 geldt. De VVD vraagt naar de stand van zaken rond de tran-
sitie met betrekking tot Stamm. GL vraagt wat er nog over is aan flexmiddelen bij de voorgestelde 
wijze van financiering van de transitiekosten en vraagt zich af of hier sprake is van een bezuiniging. 
 
De reactie van het college van GS in 1e termijn. 
Gedeputeerde Haarsma heeft positieve verwachtingen over de financiering van de Vuelta door de 
deelnemende partijen en door sponsoren. Ook de VIP-arrangementen lopen goed. De stichting heeft 
contracten gesloten met provincies en gemeenten. Mocht er onverhoopt een tekort zijn dat is het de 
taak van de stichting om met alle partijen (en dus niet alleen met de provincie Drenthe) een gezamen-
lijke oplossing te zoeken. 
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Over de verdubbelingsclausule breedtesport kunnen ook na 2009 afspraken worden gemaakt samen 
met gemeenten. Wat betreft Stamm verwacht het college binnenkort afspraken te maken over de in-
vulling van de financiering transitiekosten. 
 
In 2e termijn kondigt de PvdA aan bij de bespreking van de Voorjaarsnota in PS met een voorstel te 
komen over de ‘levensduur’ van de verdubbelaar voor de breedtesport. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de B-status van het stuk blijft gehandhaafd 
en wordt behandeld in de PS-vergadering van 1 juli. 
 
5b. Statenstuk 2009-387, Voorjaarsnota 
Inhoud van het statenstuk: De Voorjaarsnota schetst het financieel perspectief van de provincie Dren-
the anno mei 2009, tevens gaan GS in op de versnellingsagenda om de gevolgen van de economi-
sche crisis te bestrijden, verder doen GS een voorstel om tot een kwaliteitsimpuls voor de organisatie 
te komen. GS adviseren PS om de Voorjaarsnota vast te stellen en daarmee het beleidsinhoudelijke 
kader te stellen voor de Begroting 2010.    
 
Samenvattende reactie van de fracties in hoofdlijnen (alle fracties, 1e termijn). 
Alle fracties vragen naar de concrete invulling van de sociale en culturele allianties met gemeenten, dit 
in aansluiting op de pas ontvangen brief van GS over dit onderwerp, bijvoorbeeld via een aparte pre-
sentatie/bijeenkomst, voorafgaand aan de volgende vergadering. 
Zorgen zijn er in dit verband of en hoe gemeenten adequaat inspelen op de overdracht van beeldende 
kunst en vormgeving (BKV) aan de gemeenten via de strategie van de zachte landing en de gevolgen 
die dit heeft voor het functioneren van CBK.  
Diverse fracties plaatsen kritische kanttekeningen bij de flexibiliteitskorting cultuur. Betreurd wordt dat 
deze middelen zonder goede onderbouwing niet meer conform de oorspronkelijke opzet kunnen wor-
den ingezet. 
Vragen zijn er bij alle fracties over de voorgestelde extra bijdrage van € 500.000 aan RTV-Drenthe, 
met name wat betreft de onderbouwing van dit bedrag. 
Met name de PvdA en het CDA wijzen op het belang van de jeugdzorg als belangrijke provinciale taak 
en zij uiten tevens zorgen over de complexiteit en stellen de vraag of het traject achter het Bureau 
Jeugdzorg goed is geregeld. 
 
De reactie van het college van GS in 1e termijn op hoofdlijnen:  
Gedeputeerde Vlietstra  benadrukt dat de provincie heeft een zorgplicht voor de regionale omroep. 
Omdat RTV-Drenthe nu werkt met minimale middelen is het voorstel om € 500.000 extra te verstrek-
ken om adequaat te kunnen inspelen op  de relaties tussen internet, radio en tv (crossmedia). De pro-
vincies vragen aan de minister om meer gelden beschikbaar te stellen voor de regionale omroepen, 
maar los van de vraag of dit wel of niet wordt toegekend vindt het college dat er sowieso € 5 ton extra 
door de provincie moet worden verstrekt. 
Gedeputeerde Munniksma zegt dat ook de sector cultuur een op zich bescheiden bijdrage zal moeten 
leveren aan de noodzakelijke bezuinigingen, vandaar de voorgestelde flexibiliteitskorting cultuur. 
Het college is bereid voor de Commissie CW een presentatie te verzorgen over de stand van zaken 
rond de sociale en culturele allianties met gemeenten, dit in aansluiting op de pas verstuurde brief. 
Wat betreft cultuur is de provinciale taak aan het veranderen in relatie tot de taken van rijk en gemeen-
ten. Richting gemeenten zijn intussen slagen gemaakt, ook in financiële zin, maar het vraagt de nodi-
ge tijd. Wel is de grondhouding bij gemeenten positief.  
Over de BKV zijn in 2007 nieuwe afspraken gemaakt tussen de bestuurslagen. Gemeenten in onze 
provincie zijn nog bezig om hieraan handen en voeten te geven, vandaar de strategie van de provincie 
van een geleidelijke zachte landing. Ook de adviesfunctie van het CBK kan dan door de gemeenten 
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worden ingevuld, waarbij de provincie wel deze adviesfunctie handhaaft wat betreft de provinciale 
opdrachten. 
 
Gedeputeerde Haarsma wijst op de noodzaak om jeugdzorg als provinciale taak te handhaven; ook 
de gemeenten in onze provincie zijn het hiermee eens.  Gemeenten zullen moeten inspelen op de 
nieuwe werkwijze op basis van de sociale allianties. In algemene zin heeft het college er vertrouwen in 
dat gemeenten de uitvoering van taken in het kader van de sociale allianties voortvarend oppakken.  
Bij de sociale agenda kunnen de te verwachten flexmiddelen voor een belangrijk deel worden besteed 
aan de transitiekosten waarmee deze gelden dus worden ingezet voor het beleid van de preferente 
instellingen. 
 
Desgevraagd zegt gedeputeerde Klip dat de subsidieaanvraag van het Gevangenismuseum voor 
boevenbussen (€ 90.000) is ontvangen en wordt beoordeeld. 
 
In 2e termijn vinden PvdA en VVD dat de hoogte van de bijdrage van € 500.000 aan RTV-Drenthe kan 
worden heroverwogen als het rijk met extra middelen over de brug komt. De VVD vraagt om meer 
inzicht in invulmogelijkheden, afhankelijk van wel of geen extra bijdrage van het rijk, dus een nadere 
onderbouwing; ook SP en GL vragen daarnaar. 
De PvdA en de VVD blijven moeite houden met de voorgestelde besteding van de flexmiddelen, ook 
gelet op de eerder gemaakte afspraken met de preferente instellingen. In de nieuwe opzet krijgt de 
bestemming het karakter van een bezuiniging en dat was niet de bedoeling bij eerdere besluitvorming. 
Wat betreft de decentralisatie van BKV-gelden spreekt de PvdA vertrouwen uit in de gemeenten.  
De VVD zou het jammer vinden als de deskundigheid en begeleiding van het CBK bij invulling kunst in 
de openbare ruimte deels wegvalt. Men betwijfelt of alle 12 gemeenten dit goed oppakken. De SP 
deelt deze zorg en men wil bij voorkeur het CBK als provinciale taak overeind te houden. 
 
Gedeputeerde Munniksma wijst op het streven van de provincie naar een hoger kwaliteitsniveau van 
kunst in de openbare ruimte. Bij opdrachten door de provincie wordt het CBK betrokken en hoe ge-
meenten dit doen is primair hun eigen zaak; mogelijk kan men daarbij onderling samenwerken en ook 
het CBK blijven inschakelen. Eind 2010 wordt bekeken hoe dit loopt, ook in samenhang met de uitvoe-
ring van Studio 13, en het college wil op de uitkomst daarvan niet vooruitlopen. 
Gedeputeerde Vlietstra verzoekt PS om wel een principe-uitspraak te doen over extra middelen voor 
RTV-Drenthe, los van het antwoord op de vraag naar extra middelen van het rijk. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
1. Er volgt na de zomer een informatiebijeenkomst over de wijze van invulling van de sociale en cul-

turele allianties door gemeenten. 
2. Op korte termijn (nog voor de Algemene Beschouwingen) volgt een notitie/onderbouwing over de 

invulling van de extra subsidie aan RTV-Drenthe. 
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd en wordt geagendeerd in de PS-vergadering van 1 
juli. 
 
5c. Rapport Voortijdig schoolverlaten in Drenthe van de bestuurscommissie Onderzoek, Cul-
tuur, Welzijn en Zorg 
Inhoud van het rapport: Onderzoek naar het voortijdig schoolverlaten in Drenthe over de schooljaren 
2003/2004 tot en met 2007/2008. Geagendeerd op verzoek van de fractie van de PvdA.  
  
De PvdA onderstreept het belang van het voorkomen van vroegtijdig schoolverlaten en stelt naar aan-
leiding van het rapport de volgende 5 vragen. 



 

 7 

1. Is gevolg gegeven aan de aanbeveling tot standaardisering van de gegevens. 
2. Is er een verband tussen het provinciaal beleid en de daling van het aantal voortijdige schoolverla-

ters. 
3. Hoe beoordeelt het college de aanbeveling over nieuw provinciaal beleid in relatie tot de alliantie 

op basis waarvan het VSV-beleid aan gemeenten wordt overgedragen 
4. Graag meer informatie over punt 3a van de brief over de behoefte aan een mbo+,  
5. Hoe beoordeelt het college het verschil in de wijze van samenwerking tussen de gemeenten in de 

RMC’s? 
 
Gedeputeerde Haarsma reageert in hoofdlijnen als volgt. 
1. Standaardisering is gewenst en verder een zaak van uitvoering. 
2. Het beleid wordt samen met rijk, gemeenten, scholen en RMC’s uitgevoerd. 
3. Voor het college ligt dit beleid op het snijvlak van de kerntaken van de provincie.  
4. Het is het primair een zaak van het onderwijs om oplossingen aan te dragen. In samenspraak met 

gemeenten en RMC’s moet worden beoordeeld welke vervolgmaatregelen geëigend zijn. 
5. De provincie bemoeit zich niet met de RMC-indeling en de wijze waarop gemeenten daarin sa-

menwerken.  
 
De VVD benadrukt de noodzaak van een goede aansluiting vmbo-mbo-hbo, wijst op de koppeling met 
de notitie ‘Kennis werkt’, met de versnellingsagenda om te zorgen dat het opleidingsniveau wordt ver-
hoogd en met de sociale agenda.  
De gedeputeerde onderschrijft dit, waarna de bespreking wordt afgesloten. 
 
6. Mededelingen 
De voorzitter wijst op het toegezonden overzicht van te verwachten werkbezoeken en presentaties. 
 
7. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 12.00 uur 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de statencommissie Cultuur en Welzijn van 16 september 2009. 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
 



Bijgewerkt 18-06-09 

Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
(bijgewerkt tot en met statencommissievergadering van 17 juni 2009) 

 
 
 
 
Nr. 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Wijze van af-
doening/stand 
van zaken 
 

 

√ 

1. 21-05-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de commissie te zullen in-
formeren over de resultaten op het gebied van de multi-
functionele dienstencentra. 

Z.s.m.   

2. 21-05-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de commissie schriftelijk te 
zullen informeren over de doorstroming van arbeidsge-
handicapten naar de arbeidsmarkt.  

Brief van 20 mei 
2009 √ 

3. 12-11-2008 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat zodra het projectplan 
met betrekking tot de Vuelta is ontvangen, zij voor de sta-
ten een presentatie zal houden, waarbij zij ook zal ingaan 
op de financiering. 

Zal binnenkort 
plaatsvinden. 

 

4. 04-03-2009 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe met een voorstel te komen 
voor subsidiëring van evenementen die bijdragen aan een 
bruisend Drenthe.    

Brief van 28 mei 
2009 √ 

5. 04-03-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat, zodra de Olympische 
plannen nader zijn uitgewerkt, zij de staten een indicatie 
van de kosten zal verstrekken.  

  

6. 20-05-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de vragen van GroenLinks 
over o.a. de Sociale agenda en het Drents Archief, schrif-
telijk te zullen beantwoorden. 

  

7. 20-05-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de statencommissie zo 
spoedig mogelijk inzage te geven in de sociale allianties 
(zie ook Lange Termijn nr.5) 

Brief van 4 juni 
2009  √ 

8. 20-05-2009 
SC CW 

De heer Munniksma zegt toe duidelijkheid te zullen ver-
schaffen over studio 13 en de financiële invulling van de 
sociale en culturele agenda vóór de behandeling van de 
VJN 2009. (zie ook Lange Termijn nr. 2) 

Brief van 4 juni 
2009 √ 

9. 17-06-2009 
SC CW 

De heer Munniksma en mevrouw Haarsma zeggen toe dat 
na de vakantie een informatieve bijeenkomst wordt ge-
houden over de wijze van invulling van de sociale en cultu-
rele allianties met gemeenten 

  

10 17-06-2009 
SC CW 

Mevrouw Vlietstra zegt toe dat op korte termijn (nog voor 
de Algemene Beschouwingen) een nadere onderbouwing 
volgt van het voorstel voor een extra subsidie van € 
500.000 aan RTV-Drenthe 

  

   
Lange termijn 

 

  

1. 21-05-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe bij de evaluatie van de 
provinciale monumentenverordening een lijst met be-
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zwaarschriften te voegen.  

2. 03-12-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt de resultaten van de gesprek-
ken in Studio 13 toe vóór de behandeling van de Voor-
jaarsnota 2009. 

Brief van 4 juni 
2009  √ 

3. 03-12-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe vóór de behandeling van 
de Voorjaarsnota 2009 met een voorstel voor een fonds 
herbestemming cultuurhistorisch waardevolle gebouwen te 
komen. 

  

4. 03-12-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe dat het verzakelijkingspro-
ces inzake de subsidierelaties eind 2009 door Pricewa-
terhouseCoopers zal worden geëvalueerd. 

  

5. 03-12-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de staten in april 2009 
kennis kunnen nemen van de sociale allianties per ge-
meente, inclusief afspraken over cofinanciering. 

Brief van 4 juni 
2009 √ 

6. 03-12-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe in 2009 in de gaten te hou-
den of de BOKD en Zorgbelang Drenthe in de sociale alli-
anties betrokken worden. Eind 2009 krijgen provinciale 
staten inzicht in wat de organisaties hebben bereikt en 
gekregen, inclusief de gevolgen voor het flexibele traject. 

  

7. 04-03-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de inspraakperiode t.a.v. 
het Olympisch Plan Drenthe na het zomerreces 2009 zal 
ingaan. 

  

8. 20-05-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe het initiatief van Drents Pla-
teau cs over het gezamenlijk ondersteunen van kleine or-
ganisaties te honoreren en verder uit te werken 

  

   
Moties 

 

  

  Geen.   
 


